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Tjänstemän: 

 Rådets sekreterare Lena Mittal och Åse Geschwind samt 

funktionshinderombudsmannen Riitta-Leena Karlsson, Ann-Charlotte 

Bergqvist och Ulf Jacksén från exploateringskontoret, Arne Fredlund och 

Torbjörn Johansson från stadsbyggnadskontoret. 

 
 
 

 § 1 

Val av justerare  
 

Beslut 
Rådet utser Jan Lamby att tillsammans med ordföranden Ingrid Dalén 

justera dagens protokoll.  

 

 § 2 

Dagordningen fastställs 
Dagordningen godkänns med ändringen att punkterna 7-10 behandlas före 

punkterna 3-6 och 11-13. 

 

 § 3 

Föregående protokoll 
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Rådet godkänner protokoll nr 9/2012 och lägger det till handlingarna. 

 

 § 4 

Inkomna skrivelser och protokoll 
Inkomna skrivelser/protokoll vilka läggs till handlingarna anmäls: 

 Protokoll nr 7/2012 från råd för funktionshinderfrågor vid trafik- 

och renhållningsnämnden och Stockholms Stads Parkerings AB. 

 Protokoll nr 6/2012 från råd för funktionshinderfrågor vid 

fastighetsnämnden och miljö- och hälsoskyddsnämnden. 

 Protokollsutdrag från stadsbyggnadsnämndens sammanträde den 27 

september 2012 avseende fyllnadsval av rådsledamoten Laila 

Kinnander. 

 Protokollsutdrag från exploateringsnämndens sammanträde den 18 

oktober 2012 avseende fyllnadsval av rådsledamoten Laila 

Kinnander. 

 Minnesanteckningar från stadsbyggnadsnämndens möte med det 

gemensamma funktionshinderrådet för exploateringsnämnden och 

stadsbyggnadsnämnden den 27 september 2012. 

 Minnesanteckningar från exploateringsnämndens möte med det 

gemensamma funktionshinderrådet för funktionshinderfrågor vid 

stadsbyggnadsnämnden och exploateringsnämnden den 18 oktober 

2012. 

 

 § 5 

Inkomna remisser 

 Nytt IT-program för Stockholms stad. 

Rådet avstår från att yttra sig. 

 

 Boverkets översyn av bostadsförsörjningslagen. 

Rådet avstår från att yttra sig. 

 

 Att tillgängliggöra skyddade natur- och kulturområden. 

Remissen skickas ut på nytt och bordläggs till nästkommande 

rådsmöte. 

 

 § 6 

Genomgång av utsända checklistor 
Fastigheten Dorotea 10 i Sundby-Spånga 

 

Rådet lägger checklistan till handlingarna. 
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 § 7 

Exploateringsnämnden 
VP 2013 

Föredragande: Ann-Charlotte Bergqvist och Ulf Jacksén 

 

Ann-Charlotte Bergqvist och Ulf Jacksén går igenom listan med 

exploateringsnämndens mål, indikationer och aktiviteter 2012 till 

”Program för delaktighet för personer med funktionsnedsättning 2011-

2016” inför verksamhetsplanen för år 2013. 

 

De flesta av aktiviteterna kommer att stå kvar och några kommer att 

omformuleras. 

 

Rådet framför önskemål om att få ta del av den granskning 

revisionskontoret genomfört av hur exploateringsnämnden tillsammans 

med övriga nämnder säkerställer att behoven av offentlig service 

tillgodoses i stadsutvecklingsområden.  

 

Rådet framför även önskemål om att rådet ska bjudas in vid utbildningar 

som anordnas för politiker och medarbetare. 

 

Listan kommer att kompletteras med några aktiviteter och sedan skickas 

ut till rådet. 

 

Vid rådets sammanträde den 27 november 2012 lämnas en föredragning 

av VP 2013 och rådet har då möjlighet att lämna ett särskilt uttalande. 

 

 § 8 

Funktionshinderombudsmannen (FO) – Riitta-Leena 

Karlsson 
Ordföranden hälsar funktionshinderombudsmannen Riitta-Leena Karlsson 

välkommen till dagens sammanträde. 

 

Riitta-Leena Karlsson informerar om följande: 

 

Funktionshinderombudsmannens årsrapport 

I förslag till budget för år 2013 finns flera punkter med som redovisats i 

årsrapporten. Några exempel är enkelt avhjälpta hinder, 

parkeringstillstånd för personer som saknar armar och ändring i den lokala 

ordningsstadgan där service- och signalhundar (assistanshundar) ska 

likställas med ledarhundar. 

 

Allmänt om kontorets roll avseende byggande av bostäder enligt SoL 

och LSS 
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Socialförvaltningen ansvarar för det förberedande arbetet tillsammans 

med stadsbyggnadskontoret och exploateringskontoret. 

Stadsledningskontoret ansvarar för att driva frågan och fatta beslut om 

investeringar. 

 

Funktionshinderrådens arbetsformer och relation till nämnder – 

FO:s erfarenheter från Stockholms stad 

Riitta-Leena Karlsson anser att t.ex. gemensamma 

utbildningar/seminarier, där man enas om ett intressant tema, för råd, 

nämnd och ledning är en bra arbetsform. Exempel på tema för år 2013 kan 

vara ”Enkelt avhjälpta hinder” och ”Slakthusområdet” och för år 2014 

”Sophantering”. 

 

 § 9 

Stadsbyggnadsnämnden 
VP 2013 

Föredragande: Arne Fredlund 

 

Arne Fredlund går igenom förslag till verksamhetsplan för år 2013. 

Förslaget innehåller inga större förändringar från 2012. De femton 

aktiviteterna från ”Program för delaktighet för personer med 

funktionsnedsättning 2011-2016” har lagts in under punkten ”2.1.1. 

Tillgängligheten ska förbättras i den yttre miljön och i bostäderna”. Där 

har inga förändringar gjorts från år 2012. 

 

Ett utkast kommer att skickas ut till rådet. Vid rådets sammanträde den 27 

november 2012 lämnas en föredragning av VP 2013 och rådet har då 

möjlighet att lämna ett särskilt uttalande. 

 

 § 10 

Inbjudan till samråd om förslag till strukturplan för 

Rinkeby Allé inom fastigheten Kvarnstenen m.fl. i 

stadsdelen Rinkeby,  

S-Dp 2011-15423-53 
Föredragande: Torbjörn Johansson 

Svar senast: 2013-01-14 

 

Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och byggprocessen: 

 

Hissar 

Rådet anser att alla möjligheter bör tas tillvara för att vid ombyggnation 

installera hiss i trevåningshus. 

 

Nivåskillnad 
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Den planerade trappan vid Norra Rinkebygången vid det nya torget: Om 

det tillskapas/anläggs en nivåskillnad som motsvarar mer än ett 

våningsplan, ska nivåskillnaden överbryggas med hiss och trappa, om det 

inte är möjligt eller lämpligt att göra överbryggningen med ramp och 

trappa (citat ur ALM). 

 

Sopor 

Rådet ser helst att sophanteringen i fastigheterna löses genom att 

sopnedkast finns i varje trapphus (via sopsug). Om detta inte är möjligt 

bör sophanteringen utformas på ett sådant sätt att både hushållssopor och 

skrymmande avfall (grovsopor) kan lämnas i utrymmen som nås via 

inomhusförbindelse utan nivåhinder och hinder i form av tunga dörrar.  

 

I båda fallen ska det vara användbart för personer med nedsatt rörelse- 

och orienteringsförmåga eller andra funktionsnedsättningar.   

 

Väljs trots allt en lösning med kvittblivning av hushållssopor utomhus 

anser rådet att avståndet från entré till sopnedkastet inte bör överstiga 

10 m. 

 

Källsorteringsbehållare ska vara belägna högst 30 m från entré och 

placerade på så sätt att man naturligt passerar platsen. Hela anläggningen 

ska vara fullt tillgänglig för alla, enhetliga symboler och punktskrift ska 

finnas på samtliga kärl. Kärlen ska ha samma placering efter varje 

tömning för att underlätta användbarheten för personer med nedsatt 

orienteringsförmåga. Rådet påpekar att placeringen av kärlen inte får 

minska antalet parkeringsplatser som ligger 10 meter från entréer. 

 

Lägenheter 

Rådet är negativt till etagelägenheter, eftersom de är olämpliga som 

bostäder för hushåll med rörelsehindrade familjemedlemmar. Om de ändå 

byggs, ska det finnas möjlighet att installera inomhushiss (vertikalhiss) 

med bibehållen god planlösning. 

 

 § 11 

Bevakningslista se sid. 7 i protokollet 
 

 

 § 12 

Rapporter 
Ordföranden informerar om att en oberoende person har granskat de två 

detaljplanerna om Slussenprojektet och anser att de tillgodoser 

tillgänglighetskraven. 

 



  Råd för funktionshinderfrågor 2012-11-06 (6) 

Ordföranden informerar om att några i rådet deltagit på en information om 

måltidsmiljön anordnad av Micasa Fastigheter i Stockholm AB. 

 

Ordföranden informerar om att stadens revisorer har tittat på hur staden 

implementerar barnkonventionen i sitt arbete. Viss kritik har riktats mot 

att barnperspektivet ej varit tillfredsställande och att stadens lekplatser nu 

måste komma med och göras tillgängliga för både barn och vuxna.  

 

Vice ordföranden informerar om att han deltagit på ett möte med HSO där 

Ingrid Dalén berättat om sina många år i arbets- och föreningsliv. 

 

 § 13 

Övriga frågor 

 Ett eventuellt extramöte planeras till den 19 december 2012 kl. 

13.30. 

 Summering av besöket i Annedal bordläggs till nästa 

rådssammanträde den 27 november 2012. 

 För kännedom dukades ”Nytt system för höjdmätning 4 februari 

2013” – ett informationsblad om att Stockholms stad och flera 

andra kommuner byter referenssystem i höjd (från stadens 

höjdsystem RH00 till det nya nationella höjdsystemet RH2000). 

 Rådet undrar om kulturnämndens råd för funktionshinderfrågor har 

undersökt tillgängligheten till Stockholms Stadsteater. Rådet anser 

att informationen om alternativ ingång för personer med 

funktionsnedsättning brister och att skyltningen är otydlig.  

Rådets sekreterare kontaktar sekreteraren i kulturnämndens råd för 

funktionshinderfrågor och framför synpunkterna. 

 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Lena Mittal 
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B E V A K N I N G S L I S T A  

 
 Ärenden som ska tas i rådet Ansvarig Ska vara klart 

 

1. Följa den nya 

byggnadsordningen/Arkitektur 

Stockholm. 

 

Sekretariatet Hösten 2012 

2. Information om stadsmiljörådets 

syfte och uppgifter. En föredragning 

önskas. 

 

Rådet, 

sekretariatet 

Hösten 2012 

 

 

3. Utvärdering checklistan ska göras till 

hösten 2012. Checklistan ska 

kompletteras med punkt om 

”Etagelägenheter och småhus i två 

plan, förberedelse för hiss”. 

 

Rådet  

Sekretariatet 

Hösten 2012 

4. Ljudmiljöer i publika lokaler.    

 

  Vice 

ordföranden 

återkommer 

under våren 

2013 

 

 Projekt för FR-referensgrupp:   

 Söderstaden Arne 

Fredlund 

 

Under 2013 

      

 Frågor till presidium/nämnd    

 

  

 

Etagelägenheter och småhus i två 

plan, förberedelse för hiss. 

Förs över till checklistan. 

SBN 

EXPLN 

Rådet bevakar 

frågan under 

året 

    

 

 


